
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 1. september 2015 stillet følgende 

spørgsmål nr. 101 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Flemming Møller Mortensen (S). 

 

Spørgsmål nr. 101:  

”Vil ministeren redegøre for, hvor stor en del af de 35 mio. kr. til et løft af kvaliteten 

på landets fødeafdelinger i 2015, der allerede er ansøgt om fra regionerne? Vil mini-

steren endvidere redegøre for, hvordan midlerne er blevet anvendt i de fem regioner, 

herunder hvilke initiativer midlerne er blevet søgt til og brugt til for nuværende, og 

om der er sket nyansættelser med baggrund i den nye økonomiramme?” 

 

Svar: 

Jeg kan oplyse, at Sundheds- og Ældreministeriet har udmøntet 34,5 mio. kr. af de 35 

mio. kr., der er afsat på finansloven for 2015 til et løft af kvaliteten på fødeafdelin-

gerne, til de fem regioner. Udmøntningen svarer til det af regionerne ansøgte beløb 

for 2015. Jeg kan i øvrigt oplyse, at den sidste ansøgning fra regionerne først var mi-

nisteriet i hænde den 19. august 2015. 

 

Det fremgår af de indsendte ansøgninger, at regionerne bl.a. forventer at anvende 

midlerne til at opnormere jordemoderindsatsen på fødeafdelingerne og til at styrke 

kvalitetsprojektet Sikre Fødsler.  

 

Det fremgår i øvrigt af de tilsagnsbreve, som ministeriet har afsendt, at regionerne 

bedes fremsende et opdateret budget, en opdateret tidsplan og eventuelt en opdate-

ret projektbeskrivelse.  

 

 

Med venlig hilsen 
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